
Södertälje 2011-10-13 
 
POMS Habiliteringspsykologernas Yrkesförenings årsstämma 2011 
 
1. Årsstämman förklarades öppnat av ordförande för Habiliteringspsykologernas Yrkesförening 

Kristina Nilsson. 
  

2. Gunnel Winlund utsågs till stämmans ordförande. 
 

3. Joakim Fribyter utsågs till stämmans sekreterare. 
 

4. Marit Fontana Oscarsson och Ronny Persson utsågs till justeringspersoner för årsstämmans 
protokoll. 

 
5. Årsstämman befanns vara behörigen utlyst  

 
6. Föredragningslistan fastställdes, med två övriga diskussionsärenden tillagda. 

- Bedömning av utvecklingsstörning i samband med LSS-handläggning (Maria Fritzell). 
- Grunewalds brandfackla (Gunilla Svensson). 
 

7. Verksamhetsberättelsen lästes upp av föreningens ordförande, Kristina, godkändes och 
lades till handlingarna. 
 

8. Föreningens kassör, Ingalill Tjulander, redogjorde för ekonomin.  
Föreningen har under verksamhetsåret gått med förlust, framför allt på grund av kostnader för 
styrelsens resor, en enligt årsstämman acceptabel utgift då det anses viktigt att styrelsen består 
av representanter från hela landet.  
Styrelsen har även köpt en dator, en med årsstämmans instämmande välbehövlig 
modernisering av styrelsearbetet.  
Årsstämman diskuterade medlemsavgifter. Medlemsantalet ligger runt 200-250 medlemmar, 
osäkerheten i siffrorna beror på ett föråldrat registersystem som ska bytas ut.  
2010 års endagarskonferens gick även den med förlust, bland annat på grund av att 
kostnaderna kring konferenslokal Finlandshuset ökat, samt att konferensens utgifter, däribland 
kostnader för styrelsens resor, kost o logi och föreläsarnas kostnader m.m. inte var i balans 
med konferensens relativt låga avgift (ca 400). Årsstämman tänker att det är viktigt att 
avgiften inte påverkar deltagarantalet negativt men samtidigt viktigt att balansera budgeten. 
Årsstämman kan tänka sig en höjning av avgiften för endagarskonferensen 2012 till 500:- men 
överlämnar åt styrelsen att föra denna diskussion vidare och komma fram till ett beslut i 
frågan. 
 

9. Styrelsens ekonomiska redovisning tillstyrks av revisorerna.  
 

10. Årsstämman följde revisorernas rekommendation och beviljade styrelsen ansvarsfrihet för den 
gångna verksamhetsperioden. 
 

11. Till ordförande för perioden 2011-2012 omvaldes Kristina Nilsson, Vård- och 
omsorgsförvaltningen Lidköping. 
 

12. Till övriga ledamöter för perioden 2011-2012 valdes: 
1. Mattias Eriksson, Riksgymnasiet, Skärholmen (omval) 
2. Lena Holm, Barn- och Ungdomshabiliteringen, Örebro (omval) 
3. Stefan Lycknert, Psykoterapimottagningen Linden, Stockholm (omval) 
4. Kristina Lindberg, Vuxenhabiliteringen Sydväst, Region Skåne (omval) 
5. Marie Abrahamsson, Vuxenhabiliteringen Göteborg, Södra Bohuslän 
6. Pia Åkerlund, Habiliteringscenter, Tullinge  



7. Anna Tidman, Malmö Stads Habilitering 
8. Therese Allvar, Barn- och Ungdomshabilitering, Jönköping 

 
13. Till revisorer omvaldes Pirkko Langels och Lasse Banksjö. 

 
14. Till revisorssuppleanter omvaldes Iambe Liffner och Irene Nordström, valberedningen och 

årsstämman var dock eniga i att ledamöterna fullgjort sin plikt med råge och anmodade 
valberedningen att finna nya revisorssuppleanter till nästa årsstämma. 
 

15. Till valberedning utsågs Susanne Fejne, Karin Lundqvist och (valberedningens 
sammankallande) Tobias Skog. Ledamöter som avser lämna sin styrelsepost ombeds fundera 
på efterträdare innan valberedningens arbete påbörjas. Valberedningen ombads finna ersättare 
till de numera pensionerade revisorssuppleanterna. 
 

16. Årsavgiften höjdes till 300 kr (fullbetalande) respektive 150 kr (seniorer och studerande) med 
motiveringen att det är dyrare men önskvärt med bra utländska föreläsare samt för att få balans 
i budgeten för styrelsen arbete.  

 
17. POMS-bladet.  

Redaktionen efterlyser kontaktpersoner från hela landet som kan fungera som 
korrespondenter/spejare samt bevaka aktuella händelser.  
Bokrecensenter eftersökes, lockande är att bokförlagen brukar ge bort exemplar av de böcker 
som recenseras.  
Idéer kring nya rubriker och innehåll i bladet är välkomna.  
Nya rubriker i POMs-bladet för i år är;  
”POMS i backspegeln”, skrivs av en arbetsgrupp bestående av seniormedlemmar vilken leds 
av Marit Kihlman, artikelserie som belyser intressant omsorgshistorik.  
”Medlem i fokus”, intervjuer med syfte att få en inblick i det vardagliga arbete som pågår runt 
om i landet, dela erfarenheter och tankar, inkom gärna med förslag på kolleger att fokusera på. 
”Lite poesi på vägen”, här publiceras dikter som kan sägas spegla aspekter av psykologyrket, 
både tips och egna alster är av intresse.  
Funderingar på att skanna in Gamla POMS-blad inför 40-årsjubiléet, de flesta utgåvor finns 
representerade på Psykoterapimottagningen Linden, de som fattas kommer att efterlysas via e-
post från övriga medlemmar. 
  

18. Inga motioner hade inkommit. 
 

19. Inga propositioner förelåg. 
 

20. POMS fortsatta konferensverksamhet.  
Styrelsens ordförande Kristina Nilsson efterlyste förslag på innehåll till 2012 års endagars-
konferens samt 40-års jubileum. Årsstämman beslutade om en gemensam lunch på 
endagarskonferensen 2012 för att uppmärksamma 40-års jubileum och gav kommande styrelse 
i uppdrag att arrangera detta. 
Malmös arrangemang av tredagars konferens skjuts upp till 2015 pga. ledningsbeslut. Det 
finns i nuläget ingen arrangörsgrupp för tredagarskonferens 2013, styrelsen arbetar vidare i 
frågan. 
 

21. Övriga ärenden 
� Bedömning av utvecklingsstörning i samband med LSS-handläggning.  

Maria Fritzell rapporterar om en oroväckande tendens till ökade krav från LSS-
handläggare att göra nya formella diagnosutredningar av brukare med tidigare 
utvecklingsstörningsdiagnos. Årsstämman gav utryck för tanken att problemet är större än 
så och röster gjordes hörda som menar att det bland annat härrör från privatpraktiserande 
psykologer inom skolväsendet som rekommenderar omtestning efter två år. 



Försäkringskassan rapporterades också ha tendenser till en ökning av kraven på förnyade 
utredningar. 
Årsstämman ansåg att Habiliteringen har den expertis och följaktligen den kompetens som 
krävs för att avgöra om en ny diagnosutredning, med omtestning, behövs. Årsstämman 
gav styrelsen i uppdrag under kommande år att undersöka på vilket sätt, och genom vilka 
medier denna kunskap kan spridas i landets kommuner och på övriga platser där sådan 
kunskap saknas. 

� Gunilla Svensson vill återföra oss i minnet till konferensens början där Karl Grunewald 
riktade en ”brandfackla” till alla psykologer inom omsorgerna. Karl menade att 
psykologerna har smitit från frontlinjen, vi står ej upp för och värnar kunskapen om vad 
funktionshinder innebär för brukarna i praktiken. Karls mål var att den nödvändiga 
kunskap de personer måste besitta som finns närmast kring den funktionshindrade ej får 
försvinna. Karl berättade att idag är kunskapsnivån låg och urvattnad, den personal som 
verkar kring personer med funktionshinder har sällan någon utbildning kring handikappet, 
vilket är oacceptabelt. Årsstämman uttalade visionen att personer med funktionshinder ska 
vara omgivna av personer som förstår innebörden av handikappet och kan agera 
professionellt därefter. Årsstämman ger därför styrelsen i uppdrag att: 
1. Analysera nuläget. Hur hittar vi tillbaka till Karls vision? Vad kan vi som yrkesgrupp 
göra för att påverka/förändra situationen? 
2. Formulera ett formellt uttalande/pressrelease utifrån den av årsstämman uttalade 
visionen och få den publicerad (tex psykologtidningen, Intranät, etc.). 

� De avgående styrelseledamöterna Susanne Fejne, Karin Lundqvist, Tobias Skog och Inga-
Lill Tjulander avtackades.  
 

22. Ordföranden förklarade mötet avslutat. 
 
 
Vid protokollet: 
 
 
____________________ 
Joakim Fribyter 
 
 
 
 
 
Justeras: 
 
 
____________________   ____________________ 
Marit Fontana Oscarsson   Ronny Persson 
 

 
 
 
 


